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uncionari del comú
d’Escaldes-Engor-
dany i militant del
PS des del 2003,
Alexandre Rossell

serà el rival de Pere López amb
vista a les primàries de la for-
mació, el 27 de setembre.

Què l’ha portat a presentar la
precandidatura?
Al partit ja es parlava des de feia
temps de fer primàries obertes
per connectar més amb la ciu-
tadania, i per trencar una mica
amb la rigidesa que hi ha tradi-
cionalment als partits. Quan es
va plantejar en l’últim comitè
directiu, vaig veure que Pere
López era l’únic disposat a pre-
sentar-se. Jo trobava una llàsti-
ma que, tenint l’oportunitat de
fer primàries obertes, només hi
hagués un candidat. Per això
vaig decidir presentar-me, però
tenint clar que si es presentava
una tercera persona, jo plegava. 

Com valora el fet que s’hagi
optat per primàries obertes?
Crec que era necessari, i més
encara atès l’estat d’apatia ge-
neralitzada que hi ha a la nostra
societat, amb un passotisme
absolut, en part amb raó. És evi-
dent que la classe política està
molt desprestigiada, i per això
cal donar pas que la gent pugui
participar més activament, de
manera especial els no-andor -
rans, que no tenen cap via de
participació política. 

Dins el PS sonaven noms d’al-
tres possibles candidats?
S’havia parlat, però al final nin-
gú s’ha decidit a fer el pas. En
tot cas, a mi m’hauria fet il·lusió
que s’hagués presentat una do-
na, o algú jove. 

Per què creu que no hi ha al-
tres precandidatures a banda
de la seva i la de Pere López?
En bona part perquè el partit
està força cohesionat. Després
dels trencaments de Jaume Bar-
tumeu i Rosa Ferrer, no patim
les divisions que hi havia hagut
en altres èpoques.

Com es va viure la ruptura
amb Bartumeu?
Ens ha deixat lògicament min-
vats, i molta militància de base
s’ha quedat amb una actitud
passiva, sense entendre gaire bé
els motius d’aquesta escissió.
Ara estem intentant remuntar,
recuperar, d’alguna manera, la
nostra identitat. 

Creu que el procés de primà-
ries ajudarà a revifar el partit
en aquests moments difícils?
Bé, espero, primer de tot, que
els militants s’impliquin, i que
la gent del carrer que ara mateix
no ens veu com a alternativa, o
que no té esperança en cap par-
tit polític, també agafi protago-
nisme.

Per oficialitzar la candidatu-
ra, ha de reunir vint-i-cinc
avals abans del 23 de juny. Ti-
rarà endavant?
Ho veig molt difícil perquè,
malgrat que no ho sembli, 25
signatures de militants són
moltes signatures. Però jo ho
intentaré, per coherència, evi-
dentment.

Què té pensat fer si arriba a
ser candidat a les primàries?
Primer de tot, em reuniria amb
diferents actors socials del país:
sindicats, representants de la
petita i mitjana empresa, enti-
tats d’immigrants... no només
per exposar el meu programa,
sinó també per conèixer de
prop les seves inquietuds. Hi ha
debats a Andorra que cal obrir
d’una vegada.

Per exemple?
Per exemple, el paper del Co-
príncep episcopal i com interfe-
reix clarament en la vida políti-
ca del país. Ell defensa uns
valors que no tenen res a veure
amb els que pugui tenir la so-
cietat civil. Són incompatibles.
També cal replantejar tot el te-
ma de l’accés a la nacionalitat.
Cal rebaixar els anys de resi-
dència, però també crec que
una manera d’aconseguir que
la gent accedeixi a la nacionali-
tat andorrana seria eliminant
l’obligatorietat de renunciar a la
seva. Representa un fre impor-
tant.

ROSSELL ÉS EL PRECANDIDAT SORPRESA D’UN PROCÉS DE PRIMÀRIES QUE
CULMINARÀ AL SETEMBRE AMB L’ELECCIÓ DEL CAP DE LLISTA DE LES GENERALS

“No hi ha més candidats
perquè hi ha cohesió al PS”

J. SALAZAR

Escaldes-Engordany
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AMB
PRECANDIDAT A LES PRIMÀRIES DEL PS

Vull que els militants
s’impliquin i que la
gent del carrer també
agafi protagonisme


